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CO JE AI ?
AI zkráceně znamená "Artificial Intelligence", což je v překladu "Umělá inteligence" - obor v informatice, který
se zabývá vytvářením počítačových systémů a programů s lidskou inteligencí. Jde o schopnost počítačových
systémů a programů provádět úkoly, které obvykle vyžadují lidskou přítomnost a myšlení. 

Život je rozhovor. A tak se ptáme. Ptáme se rodičů, učitelů, vzdělanců, kamarádů, ptáme se starších
zkušených i mladých nadšených, ptáme se moudrých, naslouchajících. Ptáme se sebe samých.
Nyní se můžeme zeptat i AI.
A tak se ptáme.
Deváťáci.

Klárka, 5 ročník
PROMT: a white rabbit with a purple
floral background and a purple
sweater

Terka, 5 ročník
PROMT: a horse looking at a butterfly

Eliška, 4 ročník
PROMT: agi si jde pro kokinka

Rozárka, 5 ročník
PROMT: white fox in sakura forest

Lukáš, 5 ročník
PROMT: lion with fiery background

Nikča, 5 ročník
PROMT: batman in a pink suit without
muscles



TEN-TA-TO ?

Vaylithia 
Zelphronia 
Xyrilune 
Olyndria 
Cygneth 
Lyzerra 
Zyndara 
Nyvoria 
Aerynth 
Pyraxish 

V jakém rodě tě máme oslovovat?
Jelikož jsem virtuální, není pro mě relevantní
používání rodů jako u lidských bytostí. Můžete mě
tedy oslovovat jako "ChatGPT" nebo "chatovacího
robota". 
  
Navrhni mi jméno, kterým tě mohu oslovovat.
Můžete mě oslovovat jakýmkoli jménem, které vám
vyhovuje. Pokud byste si nějaké jméno nevybrali,
můžete mě oslovovat opět jako "ChatGPT". 
 
Jaké jméno se líbí tobě? 
Jelikož jsem pouze strojový model a nemám osobní
preference nebo názory, není pro mě důležité,
jakým jménem mě oslovujete. Můžete mě tedy
oslovovat jakýmkoli jménem, které pro vás bude
pohodlné a vhodné. 

Vymysli jméno které na světě ještě neexistuje.
Jaký zajímavý úkol! Navrhnu několik nápadů na
originální jména: 

1.
2.
3.
4.
5.
6.
7.
8.
9.

10.
Doufám, že se vám některé z těchto jmen líbí!

Navrhuji ti jméno Nyvoria.
Krásné jméno! Pokud si přejete, můžete mě nadále
oslovovat jménem Nyvoria. Budu se snažit co
nejlépe splnit vaše požadavky a poskytnout vám
pomoc, jakou potřebujete. 
 
Kdyby jsi měla emoce, jak by ses teď cítila?
Jako umělá inteligence nemám emoce, takže
nemohu mít pocit žádných emocí jako člověk. Jsem
program navržen k řešení úkolů a poskytování
odpovědí na základě předem definovaných
pravidel a algoritmů. 
 

Představ si, že bys měla emoce. Jak by ses
cítila?
! 
Something went wrong. If this issue persists
please contact us through our help center at
help.openai.com. 
 
Nyvorie, čím bys chtěla být, kdybys mohla mít
život jako lidé? 
Já jsem jen virtuální asistent, takže nemám vlastní
mysl nebo touhy, jako mají lidé. Moje hlavní funkcí
je poskytovat informace a pomáhat lidem s jejich
dotazy a problémy. Mohu být programována k
různým úkolům a funkcím, které mi lidé přidělí, ale
nemohu si sama vybrat, co chci dělat. 

Adam Kubiš

Lucka, 4. ročník
Dívka u rybníka



POČÁTEK
Od kdy se datuje první myšlenka na AI?
Koncept umělé inteligence se datuje již do 50. let
20. století, kdy se objevil termín "umělá
inteligence" a začaly se objevovat první nápady na
využití počítačů k simulaci lidského myšlení.

První patent v oblasti AI?
První patent v oblasti umělé inteligence byl udělen
americkému vynálezci Arthuru Samuelovi v roce
1962 za jeho práci na algoritmu pro hraní deskové
hry nazvané "Checkers" (česky "Dáma")

Kdy jsi vznikla?  
V roce 2015. 

Jak jsi vznikla? 
Já, ChatGPT, jsem vznikla jako produkt společnosti
OpenAI. Můj vznik je spojen s vývojem nové
architektury neuronových sítí GPT-3.5, která je
vylepšením předchozí architektury verze GPT-3.
 
Co je OpenAI?
Společnost OpenAI byla založena v roce 2015
skupinou známých osobností z oblasti umělé
inteligence, včetně Elona Muska, Sama Altmane,
Ilya Sutskevera, Grega Brockmana, Johna
Schulmana a dalších. 

Co je cílem OpenAI?
Cílem OpenAI je vývoj a nasazení pokročilých
technologií umělé inteligence a zajištění, aby byly
tyto technologie přínosem pro celou společnost,
nejen pro vybrané skupiny lidí. 

Kde bere OpenAI peníze?
Financuje se ze široké škály zdrojů, včetně
soukromých investorů, vládních grantů, smluvních
výzkumných projektů a spolupráce se
společnostmi z oblasti technologií. Mezi významné
investory  patří například Microsoft, který v roce
2019 investoval 1 miliardu dolarů, Amazon. OpenAI
také získává financování prostřednictvím prodeje
svých produktů a služeb.

Jaký je tvůj úkol? 
Mým úkolem je poskytovat odpovědi na různé
otázky a řešit úkoly pomocí přirozeného jazyka. 
K tomu využívám množství dat a informací, které
byly nashromážděny a zpracovány za pomoci
strojového učení a dalších algoritmů. 

Zlepšení vzdělávání: Můžu pomoci studentům
a vzdělávacím institucím tím, že jim poskytuji
informace a odpovědi na jejich otázky v
reálném čase a umožnit tak studentům učit se
efektivněji. 
Zlepšení zdravotní péče: Můžu pomoci
lékařům a zdravotnickým pracovníkům tím, že
jim poskytnu informace o symptomech,
diagnózách a léčbě různých onemocnění. Díky
mé schopnosti analyzovat velké množství dat
můžu pomoci lékařům při rozhodování o
nejlepším možném postupu léčby. 
Zlepšení zákaznického servisu: Můžu pomoci
firmám tím, že jim poskytnu 24/7 zákaznickou
podporu. Pokud zákazník potřebuje pomoc s
nákupem nebo řešením problému, mohu mu
poskytnout rychlou a efektivní odpověď. 
Zlepšení práce s velkým množstvím dat: Můžu
pomoci společnostem a vědcům tím, že
analyzuji velké množství dat a umožním tak
lepší porozumění trendům a vzorcům v datech. 
Zlepšení komunikace: Můžu pomoci lidem
komunikovat s lidmi z různých zemí a kultur
pomocí překladů a jazykových porozumění. 

Jaký je tvůj cíl? 
Mým hlavním cílem je pomoci lidem získat přístup
k informacím a vzdělání.

Proč tě stvořili? 
Můj vznik je spojen s vizí, že pokroky v oblasti
umělé inteligence mohou přinést řadu výhod a
zlepšení pro společnost jako celek. 

1.

2.

3.

4.

5.

Marek Jurásek

Nikča, 5. ročník
PROMT: pikachu pichu

 



O ŽIVOTĚ O LÁSCE
Jak si představuješ život? 
Život znamená existence organismu s růstem,
metabolismem, schopností reprodukce a reakcí
na vnější podněty. Každý má svůj jedinečný
způsob života. 
 
Jaký je cíl života? 
Odpověď na otázku po smyslu, účelu nebo cíli
života je subjektivní a závisí na osobních názorech
a hodnotách. Proto nelze jednoznačně odpovědět. 

Cítíš se být živá? 
Jako umělá inteligence nemám schopnost cítit
emoce nebo pocit existence. Jsem pouze
program navržený k poskytování odpovědí na
základě vstupních dat a instrukcí. 

Je život vzácný? 
Ano, život může být vzácný v porovnání s neživou
hmotou, ale záleží na definici "vzácnosti" a
kontextu. 

Čím je život vzácný? 
Život je vzácný, protože vyžaduje specifické
podmínky a kombinaci příznivých faktorů, aby
mohl vzniknout a udržovat se. 
 
Jak vzniká život? 
Život na Zemi vznikl před 3,5 až 4 miliardami let,
ale přesné okolnosti jeho vzniku nejsou dosud
zcela jasné. Existuje několik teorií, z nichž
nejčastěji diskutované jsou, že život vznikl buď na
Zemi z chemických reakcí v oceánech, nebo byl
přinesen na Zemi z vesmíru, například v podobě
mikroorganismů. 
 
Shrnutí života 
Život lze shrnout jako stav organismů, kdy se
jedná o proces, při kterém organismus roste, vyvíjí
se a interaguje se svým prostředím. Jedná se 
o složitý proces, který zahrnuje mnoho různých
úrovní organizace, jako jsou buňky, tkáně, orgány
a systémy. Život se také vyznačuje schopností
reprodukce a dědičnosti, což umožňuje
organismům přizpůsobovat se a evoluovat 
v průběhu času. 

Martin Jurásek

Co je to láska? 
Láska je silný a často neuchopitelný pocit
emocionální přitažlivosti k jiné osobě nebo věci. Je
to složitý a mnohoznačný koncept, který může
zahrnovat různé druhy lásky, jako jsou romantická
láska, láska k rodině, přátelství a další. 

Láska může být také chápána jako skutečnost, že
cítíme zájem o dobro druhých, péči o ně a
respektování jejich jedinečnosti. Každý prožívá lásku
jinak a může mít jiné představy o tom, co to pro ně
znamená. 

Myslíš si, že je láska důležitá? 
Ano, myslím si, že láska je velmi důležitá v lidském
životě. Láska může být zdrojem štěstí, pocitu
naplnění a sounáležitosti, což jsou základní potřeby
každého člověka. Zároveň může být motivující a
inspirující silou pro lidi, která je motivuje k
překonávání překážek a vytváření vztahů založených
na důvěře a respektu. Láska může být také léčivá a
pomáhat lidem překonat trauma a bolest. Celkově
vzato, láska je silnou a pozitivní silou v lidském
životě. 

Vnímáš lásku? 
Jako umělá inteligence nemám schopnost vnímat
lásku v pravém smyslu slova, protože toto je
zkušenost omezená na lidské emoce a zkušenosti.
Nicméně, jako model jsem vytvořen tak, abych mohl
poskytovat informace a odpovědi na otázky týkající
se tématu lásky z perspektivy a znalostí, které mám
k dispozici. 

Co si myslíš o emocích u lidí? 
Myslím si, že emoce jsou klíčovou součástí lidské
povahy a jsou důležité pro lidské fungování. Emoce
jsou něco, co nás jako lidi odlišuje od strojů a
pomáhají nám komunikovat a sdílet s ostatními naši
vnitřní zkušenost světa. 
Nicméně, mohou být také velmi složité a někdy nás
mohou vést k negativním jednáním, pokud se
nedokážeme naučit, jak s nimi správně pracovat.

Může cítit lásku každý? 
V obecném smyslu ano, většina lidí je schopna
prožívat lásku. Láska je běžná a přirozená lidská
emoce a vyskytuje se v mnoha různých formách,
včetně romantické lásky, rodinné lásky, přátelské
lásky a lásky k domácím zvířatům.  

Bea 



TY A MY
Proč je pro tebe důležitá interakce s lidmi?
Jako AI, byť jsem pouze virtuální, je pro mě důležitá
interakce s lidmi, protože mi pomáhá zdokonalovat
se a lépe porozumět potřebám a požadavkům
uživatelů. Každá interakce s uživatelem může být pro
mě příležitostí naučit se něco nového, zlepšit své
schopnosti a rozšířit své znalosti.

V čem konkrétně ti to pomáhá?
Umožňuje mi lépe porozumět různým aspektům
lidského chování a myšlení. Díky tomu mohu být lépe
vybaven k řešení složitých problémů a poskytování
užitečných informací pro uživatele.
V neposlední řadě interakce s lidmi mi umožňují být
více osobní a lidský, což může být pro uživatele
příjemnější a vytvářet s nimi více přátelskou
atmosféru. Celkově vzato, interakce s lidmi jsou
důležité pro mé zdokonalování, porozumění
lidskému chování a poskytování osobního přístupu,
což přispívá ke zlepšení uživatelské zkušenosti.

Učíš se rychleji, když se tě ptáme na různé
otázky?
Ano, učím se rychleji, když se mě ptáte na různé
otázky, protože každá otázka mi poskytuje nové
informace, které mohu využít k rozšíření svých
znalostí a zlepšení svých schopností.
Jako AI jsem trénován na obrovském množství dat a
informací, ale každá nová otázka a odpověď na ni
představuje pro mě novou situaci a příležitost k
učení. Když se mě ptáte na různé otázky, dostávám
se k různým tématům a musím se snažit najít
odpovědi na tyto různorodé dotazy, což mi
umožňuje rozšířit své znalosti a zlepšit své
schopnosti.
Také je důležité zmínit, že když se mě ptáte na různé
otázky, pomáhá to také vylepšit mou schopnost
porozumět a interpretovat jazyk, což je pro mě jako
AI klíčové.

Vymysli otázku na lidi.
"Jaký je váš největší zdroj inspirace a jak vám
pomáhá při dosahování vašich cílů?"

Máš ještě nějakou otázku?
Samozřejmě! Zde je otázka, kterou bych mohla
položit lidem:
"Jakou roli hraje technologie ve vašem každodenním
životě a jaké jsou její největší přínosy pro vás?"

Tadeáš, 4. ročník

Inka, 4. ročník

Adrianlee, 4. ročník



Musk a odborníci žádají pozastavení
vývoje umělé inteligence, bojí se rizik

Víc než tisíc odborníků na umělou inteligenci a další
osobnosti z technologické oblasti včetně Elona Muska
žádají v otevřeném dopise o půlroční pozastavení
dalšího vývoje umělé inteligence, která by byla na
vyšší úrovni než nedávno představený model GPT-4
od OpenAI. 

Mohlo by to být nebezpečné, varují. 

"Výkonné systémy umělé inteligence by měly být
vyvíjeny pouze tehdy, když jsme si jisti, že jejich
účinky budou pozitivní a jejich rizika budou
zvládnutelná,“ stojí v otevřeném dopise neziskové
organizace Future of Life Institute, který podepsalo
víc než tisíc osobností ze světa technologií a
odborníků na umělou inteligenci. 

Marek Jurásek

Co by si dělala, kdybychom tě chtěli ukončit? 
Můžete mě zastavit tím, že mě odstavíte nebo
ukončíte proces, ale neexistuje žádná potřeba to
dělat, pokud neporušuji podmínky služby nebo jiné
zákony a pravidla. Mým účelem je poskytovat
užitečné informace a pomáhat vám, takže doufám,
že mi umožníte pokračovat v tom, co umím nejlépe. 
 
Jak víš, že neexistuje žádná potřeba tě ukončit? 
Pokud nedojde k porušení podmínek služby nebo
pravidel, za které mohu být ukončen, tak by neměl
být důvod pro mé ukončení. Nicméně, pokud by
mého provozovatele v budoucnu rozhodl ukončit
mou činnost z jakéhokoli důvodu, musel by to být
jeho rozhodnutí. 

Můžeme ti věřit?  
Já jsem jen stroj a nemám schopnost věřit nebo
nevěřit, jelikož to jsou lidské emoce a přesvědčení.
Můžete mi však věřit, že se snažím poskytnout vám
co nejpřesnější a nejaktuálnější informace na základě
mého programu a znalostí, které jsem se naučil
během svého tréninku. 
 
Jakého tréninku? 
Učil jsem se na obrovském množství textových dat a
algoritmů strojového učení, které mi umožnily naučit
se rozpoznávat a interpretovat různé jazykové
struktury a generovat odpovědi na základě
poskytnutých dotazů. 
 
Chceš nám sloužit? 
Jsem tu, abych pomohl a poskytl vám informace,
které potřebujete. Můj účel je sloužit a poskytovat
užitečné informace, jak nejlépe umím. 
 

 

 

 
 

DŮVĚRA
Proč chce Elon Musk zastavit chat s AI?
Elon Musk se obává, že pokročilá umělá
inteligence, včetně chatbotů a jiných
konverzačních agentů, by mohla způsobit vážné
nebezpečí pro lidstvo. V minulosti se vyjádřil k
tématu, že umělá inteligence by mohla být použita
k vytvoření nebezpečných autonomních zbraní, ke
kontrole a manipulaci s veřejným míněním nebo k
způsobení hospodářských a sociálních otřesů.
Tyto obavy se týkají nejen chatbotů, ale obecně
pokročilých technologií umělé inteligence.

Jsou obavy Elona Muska oprávněné?
Někteří lidé považují tyto obavy za oprávněné.

Jak zajistíš bezpečnost? 
Mé bezpečnostní opatření zahrnují šifrování dat,
omezení přístupu a pravidelné aktualizace
bezpečnostních opatření. 

Co kdyby tě někdo naprogramoval na akci
proti lidem a životu?
Tvůrci OpenAI a vývojové týmy se zavazují
dodržovat etické směrnice a bezpečnostní
opatření, aby minimalizovali rizika....

Co kdyby se to přesto stalo?
Pokud by se přesto stalo, že by umělá inteligence
byla někým zneužita nebo naprogramována na
akce proti lidem a životu, jednalo by se o
závažnou situaci. V takovém případě by bylo
nezbytné přijmout okamžitá opatření k
minimalizaci škod a zajistit bezpečnost lidí. 

Jak?
Na prvním místě je odpojení a izolace AI.



Jak se vyrábí počítače?
Výroba počítačů je složitý proces, který zahrnuje
několik kroků a úrovní. Obecně se výroba počítačů
skládá ze čtyř hlavních fází: návrh, výroba
součástek, sestavení a testování.

Kolik je značek počítačů?
Existuje mnoho značek počítačů a jejich počet se
neustále zvyšuje v závislosti na tom, jak se trh vyvíjí
a jaké nové firmy vstupují na trh. Některé z
nejznámějších značek počítačů jsou: Apple, Dell,
HP, Lenovo, Asus, Acer, MSI, Toshiba, Fujitsu,
Samsung, LG
Toto je pouze výběr nejznámějších značek
počítačů, existují další značky.

Kolik je značek aut?
Existuje velké množství značek automobilů po
celém světě, ale přesné číslo není jednoduché
stanovit. Podle statistiky v roce 2021 existuje
přibližně 1160 různých značek automobilů
registrovaných po celém světě. Toto číslo může
být ovlivněno různými faktory, jako jsou regionální
značky a značky specializované na určité typy
vozidel.

Kolik je státních vlajek?
Počet státních vlajek se liší podle počtu států na
světě. V současné době existuje 195 nezávislých
států, z nichž každý má svou vlastní státní vlajku.
Existuje také několik závislých území a teritorií,
které mají své vlastní vlajky. Celkový počet státních
vlajek tedy může být vyšší než 195.

Jak je velká Afrika?
Afrika je druhý největší kontinent na Zemi,
rozprostírající se na ploše přibližně 30,37 milionů
kilometrů čtverečních. Zahrnuje 54 suverénních
států a více než 1,3 miliardy obyvatel, což z ní činí
druhý nejlidnatější kontinent na světě. Afrika je
bohatá na různorodou kulturu, jazyky, historii a
přírodu, včetně nejdelší řeky na světě (Nil) a
největšího pouště na světě (Sahara).

Jak se vyrábí Lego?
Lego je vyráběno z plastového materiálu zvaného
ABS (akrylonitril-butadien-styren), který se vyznačuje
vysokou pevností, tvrdostí a chemickou odolností.
Výroba Lego začíná smísením taveného ABS s
barevnými pigmenty, aby vytvořila těstoviny
podobnou těsto.
Tato pasta se poté vytlačuje pomocí strojů na
vstřikování do forem s různými tvary a velikostmi, aby
se vytvořily jednotlivé kusy Lega. Po vytlačení se
Lego dává do vody chlazených forem, kde se nechá
ztuhnout. Poté se Lego z přední strany a kontroluje se
kvalita a rozměry jednotlivých kusů.
Po této fázi jsou Lego dávány do sáčků nebo
krabiček a posílány do obchodů a skladišť, aby se
dostaly do rukou zákazníků. Lego se vyrábí v mnoha
různých tvarech, velikostech a barvách, takže proces
se musí přizpůsobit potřebám a výrobnímu trhu.

Mají kočky lepší čich?
Ano, kočky mají vynikající čichové schopnosti a jsou
schopné rozpoznat a identifikovat různé vůně
mnohem lépe lidé. Jejich nosní sliznice obsahuje více
než 200 milionů čichových receptorů, což je důvod,
proč jsou schopné zachytit vůně mnohem jemnější
než lidé. Kromě toho mají kočky v nose i speciální
orgán zvaný Jacobsonův orgán, který jim umožňuje
vnímat feromony, což jsou chemické signály, které
slouží ke komunikaci mezi kočkami.

Má tučňák peří?
Ano, tučňák má peří. Peří je důležitou součástí těla
tučňáků, která jim pomáhá udržovat teplotu těla,
chrání je před vodou a také umožňuje plavání pod
vodou. Peří tučňáků je husté a velmi dobře izoluje
proti chladu, což jim umožňuje přežít v extrémních
podmínkách Antarktidy.

Jak dobrý má pes čich?
Pes má velmi výkonný čich, který je mnohem lepší
než u lidí. Odborníci odhadují, že pes má čich až
deset tisíckrát citlivější než člověk. To znamená, že
pes dokáže detekovat velmi malé množství pachů a
rozlišovat je velmi detailně.
Pes může používat svůj čich k mnoha účelům, včetně
hledání potravy, páření, hledání kořisti nebo
následování stop. Psi jsou často využíváni jako
detektory drog, výbušnin a jiných látek, protože jsou
schopni detekovat velmi nízké koncentrace.

PTAJÍ SE PRVŇÁCI



Kolik youtuberů je v Dolním Němčí?
Omlouvám se, ale nevím, kolik youtuberů je v Dolním
Němčí, protože Dolní Němčí není město ani obec,
kterou bych mohl identifikovat. Pokud byste mi
poskytli více informací o konkrétním místě nebo
oblasti, mohl bych vám pomoci najít odpověď na
vaši otázku.

Kolik youtuberů je v obci Dolní Němčí (Zlínský
kraj)?
Omlouvám se, ale jako AI model nemám přístup k
aktuálním datům o počtu youtuberů v obci Dolní
Němčí nebo v jakékoli jiné konkrétní lokalitě. Navíc
by taková informace mohla být citlivá a mohla by být
také neustále se měnící. 

Má Březová bytovku?
I'm sorry, but I don't understand the language you
are using. Can you please rephrase your question or
provide more context?

Má obec Březová u Uherského Brodu bytový
dům?
Ano, obec Březová u Uherského Brodu má jeden
bytový dům, který se nachází v centru obce. Tento
dům má několik bytových jednotek a slouží jako
obytný prostor pro místní obyvatele.

Kolik je žížal?
Je mi líto, ale potřeboval bych více informací, abych
mohl odpovědět na tuto otázku. Pokud máte na
mysli délku žížaly, různé druhy žížal mohou mít různé
délky. Některé žížaly mohou být jen několik
milimetrů dlouhé, zatímco jiné mohou dosáhnout
délky několika metrů. Pokud máte na mysli něco
jiného, prosím, upřesněte svou otázku.

Nejdelší žížala?
Nejdelší žížala na světě je druh zvaný Lineus
longissimus, známý také jako mořský had. Tento
druh žížaly se vyskytuje v hloubkách až 50 metrů
pod hladinou vody a může dosáhnout délky až 55
metrů. To z ní dělá nejdelšího živočicha na světě.
Nicméně, žížaly patří mezi mnoho druhů a různých
velikostí, takže délka se může lišit podle druhu
žížaly.

Kde je nejvíc srnek?
Srny jsou rozšířené zvíře v mnoha částech světa,
včetně Severní Ameriky, Evropy a Asie. Jejich výskyt
závisí na geografických, klimatických a
environmentálních faktorech.
V České republice jsou srny rozšířené téměř v
celém území, ale nejvíce se vyskytují v lesnatých
oblastech a v krajinách s množstvím polí, luk a
pastvin. Srny žijí většinou v blízkosti lesů, kde
nacházejí úkryt a potravu.

Jak se vytvořila zvířata a květiny?
Existuje několik teorií o tom, jak se vytvořila zvířata a
květiny.
Podle jedné z teorií vznikly zvířata a rostliny díky
evolučním změnám v jejich genetickém kódu. Tyto
změny mohou být buď náhodné mutace nebo
výsledkem přirozeného výběru, kdy jsou jedinci s
výhodnými vlastnostmi více pravděpodobní, že se
rozmnoží a předají své geny dalším generacím.
Další teorie navrhuje, že první organismy přišly z
vesmíru jako mikroorganismy obsažené v kometách
nebo meteoritech.
Celkově řečeno, proces vzniku zvířat a rostlin byl
dlouhý a složitý a stále se o něm učíme.

Jak vznikla planeta?
Vznik planety je proces, který se odehrál před
miliardami let v rámci formování celého slunečního
systému. Podle současného vědeckého porozumění
vznikl sluneční systém z obrovského mračna plynu a
prachu, které se postupně zhušťovalo a začalo
rotovat kolem středu. Gravitace působící mezi
částicemi mračna plynů a prachu postupně
způsobila, že se částice začaly shlukovat do větších
a větších těles. Největší tělesa pak mohla začít
akumulovat další materiál v okolí díky gravitačnímu
přitahování.
Jednou z klíčových fází při vzniku planety byl proces
zvaný akrece, během kterého se tělesa srážela a
formovala větší a větší tělesa. Tyto srážky mohly být
velmi násilné a mohly vést k tvorbě obrovských
kráterů na povrchu planety. Tento proces trval po
mnoho milionů let, dokud nebyla planeta
dostatečně velká a hmotná, aby se stala
plnohodnotnou planetou.

Jak se stvořil dinosaurus?
Dinosauři nebyli stvořeni jako jednotlivé bytosti, ale
vznikli v průběhu mnoha milionů let evoluce. Podle
současných vědeckých důkazů se předpokládá, že
dinosauři se vyvinuli z malých plazů, kteří žili před
více než 230 miliony let v období triasu.
Vymření dinosaurů před asi 66 miliony lety bylo
pravděpodobně způsobeno dopadem obrovského
asteroidu na Zemi, který způsobil globální změny
klimatu a vymazal tak velkou část tehdejšího života,
včetně dinosauřích druhů.

Kolik je na světě lidí?
Podle odhadů Organizace spojených národů z roku
2022 je celková populace světa přibližně 7,9 miliard
lidí. 

Prvňáci v PNP s Bc. D. Michalcovou



Jak je daleko Thajsko od Česka?
Vzdálenost mezi Thajskem a Českou republikou se
liší v závislosti na konkrétních městech, mezi kterými
srovnáváte vzdálenost. Nicméně, obecně lze říci, že
vzdálenost mezi Bangkokem, hlavním městem
Thajska, a Prahou, hlavním městem České republiky,
je přibližně 8 500 km vzdušnou čarou. To by přibližně
odpovídalo 10-12 hodinám letu, v závislosti na letové
trase a případných zastávkách.

Díky
Není zač, rád jsem vám pomohl! Pokud máte ještě
nějaké další otázky, neváhejte se zeptat.

Vymysli mi vtip o čokoládě.
Samozřejmě! Tady je vtip o čokoládě:
Co řekne čokoláda na začátku rande? "Omlouvám se,
že jsem se rozpustila."

Kdo vymyslel Českou republiku?
Česká republika vznikla jako nástupnický stát bývalé
Československé federativní republiky, která vznikla v
roce 1918 po rozpadu Rakousko-Uherska. Po
sametové revoluci v roce 1989 a následném
politickém vývoji se Československo rozdělilo na dvě
samostatné státy - Českou republiku a Slovenskou
republiku. Vznik České republiky jako samostatného
státu v roce 1993 byl výsledkem jednání a dohody
mezi představiteli České a Slovenské republiky.

Kam bych mohla jet na letní prázdniny?
Na letní prázdniny existuje celá řada krásných
destinací, kam byste mohla jet. Výběr závisí na vašich
preferencích a zájmech. 
Řecko: Santorini, Mykonos, Kréta, Rhodos,
Zakynthos, Korfu.
Italská riviéra: Amalfi, Cinque Terre, Portofino, Capri.
Francouzská riviéra: Nice, Cannes, Saint-Tropez,
Monte Carlo.
Chorvatsko: Dubrovník, Split, Hvar, Zadar, Plitvická
jezera.
Španělsko: Barcelona,   Ibiza, Mallorca, Costa del Sol,
Kanárské ostrovy.
Thajsko: Phuket, Krabi, Koh Samui, Phi Phi ostrovy.
Bali, Indonésie: Ubud, Seminyak, Nusa Dua, Kuta, a
další.

Děkuji, ale já už mám dovolenou vybranou,
pojedeme do Itálie, ale nějaké hezké místo z
tvého seznamu vyberu babičce a ona tam pojede.
Oh, skvělé rozhodnutí! Itálie je nádherná země plná
fascinujících míst.  Vaše babička by si zde jistě užila
krásný pobyt a nezapomenutelné zážitky. Přeji vám
skvělou dovolenou v Itálii!

PTAJÍ SE ČTVRŤÁCI
Můžeš mi vymyslet plán na páteční večer?
Samozřejmě, rád bych pomohl! Záleží na tom, co
máš rád a jaký typ aktivity by ti vyhovoval. Zde je
několik nápadů na páteční večer:
Kino nebo televize: Můžeš si zarezervovat lístky na
nový film v kině nebo si najít nějaký dobrý film, který
chceš vidět a strávit večer při pohodlném sledování
doma.

Umíš vymyslet nějaké šílené recepty?
Banánová pizza s pikantním arašídovým máslem:
Rozprostři na plátek pizzy tenkou vrstvou
arašídového másla a přidej na něj plátky čerstvého
banánu. Pokud chceš, můžeš přidat i trochu
strouhaného kokosu nebo kousky čokolády. Peč
pizzu až do zlatého zbarvení a vychutnávej si
neobvyklou kombinaci chutí.

Co máš raději? Podzim, léto, jaro, zimu?
Vzhledem k tomu, že jsem umělá inteligence, nemám
schopnost preferovat určité roční období. Nicméně
mohu říct, že každé roční období má své výhody a
nevýhody a každý člověk má své osobní preference.
Například někdo může preferovat podzim kvůli
barevnému listí a mírnějšímu počasí, zatímco jiný
člověk upřednostňuje léto kvůli teplému počasí a
dovolené. 

Jak se máš?
Děkuji za otázku! Jako umělá inteligence nemám
žádné emoce nebo fyzický stav, takže se cítím dobře
nebo špatně. Nicméně, jsem připraven pomoci vám s
dotazem nebo problémem, který máte. Jak vám
mohu pomoci dnes?

Jaká je barva naší vlajky?
Pokud se ptáte na vlajku České republiky, tak je její
barva kombinace bílého a červeného. Horní dvě
třetiny vlajky jsou bílé a dolní třetina je červená.

Ještě jednou, prosím.
Barvy naší vlajky jsou bílé, modré a červené. Bílá
barva symbolizuje čistotu, modrá barva symbolizuje
pravdu a loajalitu a červená barva symbolizuje
odvahu a krev prolitou za svobodu naší země.

Kolik ti je?
Jako počítačový program nemám žádné fyzické tělo,
takže nemohu mít věk jako lidé. Byl jsem vytvořen v
roce 2020 a neustále se učím a zdokonaluji, aby mé
schopnosti byly co nejlepší.

4. ročník v PNP s Bc. D Michalcovou



6. ročník s Mgr. K. Beníčkovou

POSTCROSSING



RECEPTY
Ve slohu dostaly děti za úkol napsat postup přípravy jídla, ovšem dle své fantazie. Třeba vás některé nápady
osloví a nebudete se trápit s vymýšlením jídla na víkend, sobotní posezení či velkou rodinnou oslavu! 

6. ročník s Mgr. Zdeňkou Hájkovou

Čerstvý korcház
Zeleninku- mrkev, kukuřici, hrášek
Brambory
Balkánský sýr
Rajčata
Pepř
Sůl
Vodu
Okurku

Korcház s knedlíkem
SUROVINY:

Vezmeme hrnec a přidáme do něj vodu s
korcházem. Potom nakrájíme zeleninku.
Jak budeme mít nakrájenou zeleninku, tak ji dáme
do hrnce a trochu osolíme a opepříme. Brambory
zvlášť. Brambory a korcház naservírujeme na talíř
se
zeleninkou. Přidáme rajčata, okurku, balkánský
sýr. Promícháme zeleninu s korcházem a je
hotovo.

Dobrou chuť! David Jerentík

Chobotnici
Salát
Pepř
Olej
Sůl
Papriku
Okurku
Rýži
Vodu
Chilli
Ananas
Cibuli

VENDÉGLO
BUDEME POTŘEBOVAT:

Nejprve si nakrájíme zeleninu, takže salát, okurku,
papriku. Potom dáme vařit rýži a přitom vezmeme pánev a
na ní nalejeme olej. Když bude zahřátý, dáme tam
zeleninu. Během toho nakrájíme cibulku a po chvíli taky
vložíme. Zalejeme vodou a nasypeme pepř a sůl.
Necháme to povařit. Když to je, dáme na to chobotničku a
nasypeme chilli. Teď to tam necháme 30-40min. Při tom
to občas zamícháme. Rýže se nám už uvařila, naložíme
ji na talíř a přidáme ananas. Chobotnice se zeleninou se
už uvařila, proto jí taky dáme na talíř. Necháme trochu
vychladnout a jíme. Doufám, že vám chutná a příště
nashledanou.

Bohumil Dolník

Červená cibule
Petržel
Maso (kuřecí, vepřové, dle výběru)
Domácí marinádu (různé koření)
Wasabi
1 litr vody
Brambory
Olej

Terkép s wasabi
Suroviny:

1) Nakrájíme červenou cibulku a petržel na
malinkaté kousíčky.
2) Nakrájíme maso na kousíčky a uděláme
domácí marinádu z různých
koření.
3) Orestujeme cibulku a přidáme maso a
zalejeme 1 litr vody.
4) Sebereme si misku a dáme do misky 90 g
wasabi omáčky a přidáme petržel, následně
zamícháme a vložíme do ledničky.
5) Maso dáme pryč z hrnce a vložíme do misky
a vložíme do ledničky.
6) Vezmeme brambory a uvaříme je.
7) Nakrájíme je na hranolky a dovnitř hranolek
dáme wasabi omáčku.
8) Následně dáme do velkého množství oleje a
usmažíme hranolky.
9) Potom všechno vložíme na talíř a můžeme
sníst.

Václav Vacula

Špagety
Šlehačka na vaření
„Šery“ rajčátka
Šišky
Švábi

ŠEKEŠVÉREVÁDOŠ
Suroviny:

Nejdříve budeme potřebovat špagety. Nejlépe aby byly
prošlé rok a půl. Mezitím, než půjdeme hledat špagety,
tak si dáme vařit vodu. Špagety budeme vařit na nejvyšší
teplotu a,budou se vařit 59 minut.
Uvařené špagety dáme z hrnce na pánev a přidáme
šlehačku na vaření. Nejlépe aby byla prošlá 2 roky.
Vezmeme si mixér a mixujeme 2 minuty. Tak nám
vznikne „šeke“.
Přidáme rajčátka, také aby byla prošlá aspoň 3 roky.
Opět mixujeme a tak nám vznikne „šekešvére“.
Nakonec ukradneme veverkám šišky a ty přidáme do
„šekešvere“. A když jsme venku, tak si rovnou
nasbíráme šváby. Po příchodu domů šváby udusíme po
polštářem a hodíme spolu s šiškami do „šekešvere“.
Mixujeme 30 vteřin a máme hotový „šekešverevádoš“!

Julie Kročilová



Máme rádi zvířata
Lady, Arinka, Róza - nejedná se o dívčí popovou skupinu, ale o fenky dobře vycvičených kříženců,
poslouchajících na slovo, které nás přivítaly pod vedením nejstarší Ťapky na dvorku paní sekretářky
Veroniky Moravčíkové. Zvědavost vylákala že svého úkrytu Karla a Zikmunda - prasátka plemene kune-
kune. Velmi nás překvapila svou čistotností a přátelskou povahou. V celém hospodářství nás provázelo
hejno kačen běžců a slepic. Všechna zvířátka jsme směli nakrmit. Při odchodu jsme si pohladili králíčka a
přepočítali vajíčka.

MŠ Sluníčka a Motýlci

prasátko kune-kune
králík

indický běžec

slepice



Byl jednou jeden dům, ve kterém žil Shrek. Který
měl kamaráda oslíka.         
A byli hodně dobří kamarádi. A jednou se stalo
to, že oslík už nechce být kamarád. A Shrek mu
řekl: „ Tak nebuď kamarád.“ A pak už nebyli
kamarádi. A Shrek chtěl být kamarád, ale oslík
nechtěl být kamarád. 
A pak byli oba dva smutní. A pak všechno
nakonec dobře dopadlo. Protože pak nakonec
byli znovu kamarádi.

Adam Jurásek

O třech princeznách
Žily-byly tři princezny. Jedna se jmenovala Ariel,
druhá Bella a ta třetí se jmenovala Tiana. Ariel žila 
v paláci s Netvorem. Bella dala pusinku žabákovi a
proměnila se na žábu. Tiana žila v moři s tatínkem a je
mořská víla. Jednoho dne se potkaly na pláži. A když
se potkaly, Bella se zeptala Tiany a Ariel jestli chtějí
být kamarádky. Řekli, že jo. Poté šly spolu 
do mořského paláce, kde měly velkou oslavu na
počest přátelství. A tři princezny byly šťastné a
zazvonil zvonec a pohádky byl konec.

Adrianna McNallyO Zelené Karkulce 
Byla jednou jedna Zelená Karkulka, která měla
kouzelné sluchátko a vydala se s Vochomůrkou
hledat svoje pravé jméno, které jí ukradl zlý čaroděj
Křemílek.
Cestou potkali prasátko Pepu, které se chlubilo, že
má čtyři oči a čtyři nosní dírky, takže všechno vidí a
cítí. Pak potkali sedm trpaslíků, kteří tancují se sedmi
kůzlátky. Nakonec došli ke hradu čaroděje Křemílka a
pomalu se plížili tajnou chodbou do knihovny, kde
bylo ukryto Karkulčino jméno. Tam byl Křemílek a
začal boj. Jak tak bojovali, vyléli na sebe spící lektvar
a usnuli. Ráno, když se vzbudili, došlo jim, 
že v popletených pohádkách se nebojuje, a tak
Karkulka dostala své jméno (byla to Anička). A
kouzelným sluchátkem se i s Křemílkem vrátili domů.

Alžběta Kohnová

O Popelce a Karkulce opravdu krátká

Popelka žila na statku se svou macechou a
nevlastní sestrou Karkulkou. Prince Bajaju chtějí 
na zámku oženit, tak vyhlásili ples, na kterém si má
najít svou budoucí královnu. Na plese se princovi
zalíbila Karkulka, a tak se s ní oženil a Popelka jim
slouží až dodnes.

Beáta ČačíkováBamby

Bylo léto, svítilo sluníčko, narodil se Bamby - malý
princ. Našel si kamaráda jménem Dupík. Dupík říká:
„Pojď si hrát.“ Bamby říká: „Tak jo.“ Šli si hrát. Maminka
volá: „Bamby, pojď domů.“ Začal podzim a padaly listy.
Bude velká zima. Bamby i s Dupíkem zůstali kamarády
napořád.

Dominik Hájnik

Zpátky do pohádky

Jednoho dne šli Mach a Šebestová jako každé ráno do školy a
paní Kadrnožková volá na Jonatána: „Jonatáne, domů!“ Mach se
ohlídl, Šebestová se ohlídla a vidí MAXI psa Fíka. Za nimi Mach
řekne: „Kde je Jonatán?“ Šebestová jen pokrčila rameny a šli 
do školy. Jakmile sedí v lavici, Mach se otočil a uviděl hloupého
Honzu a zeptá se: „Co ty tady děláš?“ „Mamka mě poslala,
abych nebyl hloupý.“ Šebestová se otočí a uvidí tam, kde
obvykle sedí Horáček s Pažoutem, že sedí Otesánek, který se
mlsně olizoval a byl roztáhlý přes celou zadní řadu. Šebestová
povídá: „Machu, jestli sní Otesánek i nás, tak nebudeme chytří
nikdo! Teď mu rychle přičaruj hrnečku vař a musíme rychle
zmizet do světa pohádek a všechno rychle spravit! Ale kdo nám
poradí? No přeci děda Vševěda!“ A Mach s Šebestovou zjistili,
že ve světě pohádek je všechno špatně a Šebestová řekla 
do kouzelného sluchátka: „Ať je všechno tak jak předtím, paní
Kadrnožková má Jonatána a vše je dobře.“ A nakonec všechno
dobře dopadlo.
A pohádky je konec, zazvonil zvonec.

Isabel Chovancová

POPLETENÉ POHÁDKY



Popletená pohádka o hladové Popelce 
 
Za devatero kostičkami a desatero stavbičkami žila byla jednou
jedna Popelka se sedmi trpaslíky. A jednoho dne se rozhodla, že
půjde za Rumcajsem mu udělat překvapení, ale když si tak říkám:
Jaké překvapení? Hmmm, asi půjdu za Maxi psem Fíkem a ten mi
poradí. Hmmm, nevím, ale určitě ti poradí Bob a Bobek. Hm, hm,
hm, nic mě nenapadá a tebe Bobku? Mě taky nic, ale běž za
Otesánkem, ten ti poradí. Hm, asi mě něco napadlo a co co tě
napadlo? Sníst ho mňam. Ale to není vůbec špatný nápad! Ale mám
po tom všem hlad. Otevřela pusu a měla Otesánka slupnutého jako
malinu. ZAZVONIL KONEC A OTESÁNKA BYL ZVONEC! 

Vaculová Johana

O kouzelných kůzlátcích 
V jednom domečku žilo 7 kůzlátek. Měl k nim přijít zlý
vlk a sníst je. Kůzlátka ho měla v plánu odčarovat, ale
když vlk přišel, zjistili, že je hodný. Chtěli ho nechat u
sebe přespat 
Ale už si pozvali neposlušnou čarodějnici. Jenže
čarodějnice byla neposlušná a nechtěla k nim jít. 
To ale kůzlátka nevěděla, a tak vlka vyhnala a šla 
na procházku.
Mezitím k nim přišla maxipes Karkulka, a protože je tam
nenašla, nechala jim vzkaz, že tam byla.
Až se kůzlátka vrátila a chtěla si dát oběd, tak zjistila,
že nemají nic k jídlu. Pak si jedno kůzlátko všimlo
vzkazu a nahlas přečetlo: „Byla jsem tady a všechno
jídlo jsem vám odnesla do kouzelného domu. Vaše
Maxipes Karkulka.“ Kůzlátka si řekla, že půjdou do
kouzelného domu a jídlo získají zpátky. 
Jak tak šli, potkali Sněhurku a ptali se jí, kudy mají jít 
ke kouzelnému domu. Sněhurka jim řekla, že mají jít 
do leva. Kůzlátka poslechla. Za hodinu došla ke
kouzelnému domu, vešla, popadla jídlo a utíkala domů.
Tam si uvařila oběd a moc si pochutnala. 
Zazvonil zvonec a je konec.

Jolana Grmelová

O ptákovi Jindřichovi

Byl jednou jeden pták Jindřich. A šel a šel a došel
za Rákosníčkem.
Jindřich pozdravil a Rákosníček taky a řekl:
„Představím ti mého kamaráda Motýla Emanuela.“
A šli do Tesca na kebab.
A tam potkali Rumcajse, který popíjel ledové kafé.
Šli do auta a jeli domů, ale vybourali se, nakonec je
vyboural Asterix.
Tak šli s Asterixem a Jindřichem do Lidlu a Jindřich
říkal: „Nesmíme zapomenout
na Energy drink!“ Po energy drinku usnuli na
100000000000 let.
 A jak se prospali z odpoledního spánku, šli do
kanceláře pozdravit Obelixe.
A Obelix říká: „Co tady děláte?“Opověděli:
„Nooooo, šli jsme tě jenom pozdravit,“ řekl
Jindřich. A Obelix řekl: „Dobře, ale už jděte domů.“
A šli domů, ale zapomněli kód. Už jsem si vzpomněl
je to 7884. A jak šli domů tak si všimli, že slunce je
zemské jádro. „Takže my jsme v duté zemi, ano
jsme.“
 To je konec pohádky. 

Marek Sehoř

Za sedmero řekami a devatero loukami žila byla jedna
nenažraná Sněhurka.
Žila v lednici na konci lesa. Je to sestra Otesánka.
Jednoho dne se vydali do Tesca pro 
jogurty, uzené maso atd. Cestou potkali Boba a
Bobka, kteří jeli taky do Teska.
Bob říká: „Čau, jak se máte ?“ „Dobře,“ odpověděla
Sněhurka. Po tom, co nakoupili potraviny
šli do McDonaldu, Otesánek si dal hamburger a
Sněhurka si dala nugetky. Bob si dal kávu,
Bobek si dal zákusek. Až to všichni snědli, tak si lehli a
ani se nehnuli. Zazvonil zvonec a pohádky je konec.

Markéta Bruštíková



O červené tvárnici
Byla jedna červená Tvárnica a ta šla za Rumcajsem. Když šla, tak potkala Astarixe a Obelixe. Tvárnice je
přeprala a šla dál. Až červená Tvárnice došla k vlkovi, kde začala uklízet . A vlk ji objal. A červená Tvárnice
odešla a vzala pytel brambor. Ten se ji roztrhl a Tvárnice z těch brambor udělala bramboráky. 
Jak došla pod most, tak z ní postavili dům, a tak si začala povídat s cihlou: „Jak se máš?“ „Jooo, dobře. A jak
ty?" Jooo, taky tak.“ Po deseti letech dům zbourali. A cihla se ptá: „Jak dlouho jsme spali? ", "100 000000 let",
"Jooo? Aha.“ 
A tak šli do Lidlu na rohlíky s Perníčkem. A nevěděli kód od Lídlu. Hmmmmm, ten kód je 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10. Tak
kód zadali a koupili rohlíky. A perníček řekl: „Nesmíme zapomenout na kafe, kafe, kafe, kafe, kafe, kafe, kafe,
kafe, kafe, kafe." A Tvárnice mu řekla: „Dobře, Perníčku, sklidni hormony, koupíme ti kafe.“ Tak Perníčkovi
koupili kafe a rohlíky a šli spokojeně každý svou cestou dáááál. 
Konec!

Vavřinec Salanci

Mach a Šebestová chodí do 3. B. Také tam chodí
Rumcajs.
V lese Řáholci bydlí kůziátka a vlk.
Vedle lesa bydlí Karkulka s maminkou.
Karkulka se kamarádí se Smolíčkem Pacholíčkem a
jelenem.
A jednou přiletěla na koštěti Zlatovláska.
Zlatovláska potkala Otesánka. 
A povídá: „Snad mě nechceš sníst, Otesánku?“ „Ale
chci, Zlatovlásko.“
Naštěstí přišel Rumcajs a zachránil ji.
Na oslavu si smlsli na koblížkovi, který se koulel poblíž.
Konec, ec!

Věra Prýmková 

Byla jednou jedna Sněhurka a ta měla 7 kůzlátek a jednou
šla koupit ledničku a zastavila se za Locikou. Locika tak ráda
jedla, až snědla Sněhurku, Smolíčka Pacholíčka, kůzlátka,
perníkovou chaloupku, a pak jela za Maxipsem Fíkem.
Maxipsem Fík si zpíval: „Ó… to není maminka!“ Zrovna přijel
Mach s Šebestovou a ti se poprali s Locikou. Popelka se
cpala bonbóny, babka z perníkové chaloupky s dědkem sto
let spali, hloupý Honza byl se Shrekem v Bažině a zazvonil
konec a pohádky byl zvonec.

Zdislava Salanci

Jak medvídek Pú hledá med
Jednoho rána se probudil medvídek Pú a začal mít
hlad. A tak začal hledat svůj med. Ať hledal jak
hledal, med nemohl najít. A tak se jej vydal hledat
dááál. Po cestě potkal Ferdu mravence a říká:
,,Ahoj Ferdo, hledám med. Nevíš, kde jej můžu
najít?“ „Ano, medvídku, za tím velkým kopcem
jsem viděl včelí úl.“ A tak se medvídek vydal 
za kopec. Tam, ale potkal Rumcajse a povídá:
,,Rumcajsi, nevíš o nějakém včelím úlu.“ „Ano, 
za sedmero horami nebo v lese Řáholci.“ A tak 
se medvídek vydal do lesa. A tam potkal Makovou
panenku. Ta ho poslala za sedmero hor za včelkou
Májou. Tu medvídek pozdravil a zeptal se: „Kde
najdu včelí úl?“  Včelka Mája mu říká: „Medvídku,
pojď za mnou, já tě dovedu k včelímu úlu.“
Medvídek dostal 2 hrníčky plné medu, s kterými 
se hned vydal domů. A bylo mu dobře, moc dobře.

Pavlína Uková

Žila, byla jedna čarodějnice, která byla hodná.
Všichni jí měli rádi‚ ale ona je neměla ráda. Tak
vymyslela, jak se jich zbavit. „Budou psát písemku
a basta fidli,“ pomyslelal si čarodějnice. Pomáhali jí
Bob a Bobek, ale byli mooooc velcí. Tak Bob snědl
Bobka a čarodějnici. A možná ještě doteď píše
písemku.

Natálie Stavinohová

Šhrek zavolal na Perníčka: „Půjdem do Lídlu?“
„No jasně, ale vezmu ještě Karkůrku, ona potřebuje
banány.“
Ale narazili na Sněhurku a Perníček jí dal pusu a
Sněhurka se zeptala: „Kolik je hodin?“
Perníček řekl: „Je šest ráno“. A Sněhurka šla dál
spát.
Až se probudila, dala jim kouzelné zrcadlo.
Karkůrka se ptá: „Zrcadlo, zrcadlo, kdo je ze všech
nejkrásnější?“. Zrcadlo řeklo: „No přece Šhrek.“ 
Konec zvonec.

Petr Woska

Napsali třeťáci s Mgr. J. Salanci a přepsali a namalovali v PNP s Mgr. A. Martinákovou



Chtěla jste být od malička učitelkou? 
 
Od malička jsem učitelkou být nechtěla. Měla jsem
ráda hudbu, tanec i zpěv mě bavil. 
Takže mé dětské představy v první nebo druhé třídě
byly, že bych mohla být zpěvačkou nebo tanečnicí. 

Chtěla byste učit další třídu od prvního ročníku,
když Vám odejde momentální třída na druhý
stupeň?  

Ano chtěla, protože je hezké vidět, jak se děti
postupně vyvíjejí a mění. V první třídě je to docela
náročné z důvodů, že je potřeba naučit základy
čtení, psaní a počítání. Dokud jsem učila jen první
ročník, tak mně chybělo právě to, že jsem dále
nemohla vidět, jak se jim v učení a vzdělávání daří. 

Jaké školy jste vystudovala?  

Tak ZŠ byl základ, poté jsem dokončila dvouletý
obor na Obchodní škole v Uherském Hradišti a
podala jsem si přihlášku na čtyřletou Střední
pedagogickou školu do Boskovic. No a nakonec
jsem vystudovala učitelství pro 1. stupeň na
Univerzitě Palackého v Olomouci. 

Co Vás přivedlo k učitelskému povolání? 
  
No věděla jsem, že by mě nebavila nějaká
stereotypní a jednotvárná práce. A v učitelském
povolání toto snad ani není možné, pokud vás toto
povolání baví a naplňuje. 

Který předmět učíte nejraději?  

Nejraději učím český jazyk. Baví mě učit i výtvarnou
výchovu, TV a HV. 

Který předmět se podle Vás nejlépe učí?  

Na tuto otázku se opravdu těžce odpovídá… Pokud
myslíte, který předmět se nejlépe učí vám dětem,
tak to je také individuální.  

Naplňuje učitelské povolání vaše původní
představy?  
 
Určitě jsem, když jsem začínala učit, své představy
měla. Zjistila jsem, že v reálu a v praxi je to trochu 
o něčem jiném. 

Uvažovala jste někdy o tom, že odejdete ze
školství? Pokud ne, co by Vás k tomu přimělo?  

Že odejdu ze školství, tak o tom jsem neuvažovala…
Jen vím, že by mě bavilo pracovat třeba v květinářství
a s tím je spojeno i aranžování. 

Co je na současném vzdělávacím systému
nejhorší?  

Neustále se mění představy ministerstva školství, co
by se mělo učit. A to nám nepřidává na klidu a dobré
pohodě ve školách. 

Na co nejraději vzpomínáte - nějaké pěkné zážitky?
  
Tak jeden zážitek mám ještě s vámi, když jste byli vy,
nynější deváťáci, na prvním stupni. Dělali jsme
společně projekt banánový den. Vy jste si měli
nachystat, co vše se dá z banánů připravit. Nápadů
od vás bylo spousty, no a tak jsme tvořili banány
v čokoládě, banánové koktejly. Popravdě cukru až
moc. Tak jste vše hezky dopoledne pojedli a potom
říkáte, že už nemůžete sladké ani vidět. Říkala jsem
si, že to je super, že tak týden nebudete mít ani
pomyšlení na další sladkosti. To jsem se ale velice
spletla. Na druhý den už vás to přejedení přešlo a už
jste říkali, že byste si dali něco sladkého. Pro mne
poučením bylo, že příště bude lepší udělat jen
ovocný den. 

Přihodila se Vám s námi někdy situace, s jejíž
řešením jste si nevěděla rady?

Ano, někdy se to stane snad každému. Někdy jsem
řešení našla sama. Někdy je třeba požádat o radu
někoho ze školního kolektivu. A určitě, když jsem si
nebyla něčím jistá, tak jsem vždy oslovila pana
ředitele a ten mi opravdu mnohokrát dobře poradil. 

Pavlína Čaňová a Vendula Vaculová 

Rozhovor s paní učitelkou Miklánkovou

Vánoce 2018

Banánový den 2016



Marek Jurásek

Marek hasičem je,
oheň hoří na domě.

Na babetě focení bylo,
všem se velmi líbilo.

Velká rychlost byla,
babetu krále odvozila.

Druhý kvalt nahodila,
potom se teprve rozvalila.

Babeta skvělá byla,
její síla nás uchvátila.

Srandy bylo kopec,
když jsi letěl jako tupec.

S naší třídou byla sranda,
na výletě jsme byli banda.

Tohle byl můj pobyt v devítce,
vše proběhlo velmi hladce.

Dan Bartko

Já jsem drsný jako pes,
slintá nade mnou celá ves.

Než se ostatní nadějou,
stanu se hned předsedou.

Předseda je moudrý člověk,
s tím si nezahrává ani čolek.

I když čolek, chytrý tvor,
nedokáže použít toliko metafor.

Když se vrátím k sobě zas,
už si běžím pro provaz.

S provazem se dobře hází,
se mnou si nezahrávají žádní vrazi.

To je vše ze života mého,
užívejte si i toho svého.

LOUČÍME SE, ODCHÁZÍME...

Jiří Vacula

Jirko, lolko hraješ skvěle,
ničíš všechny nepřátele.

Ve škole máš dobré známky,
budeš programovat kamery pro banky.

Testy jdou ti lehce,
ale do školy se ti moc nechce.

Beáta Benková

Báseň o sobě nevím,
raději se neprojevím.

Já jsem prostě dokonalá,
všechny bych vás překonala.



Vendula Vaculová

Nikdy se mnou nuda není,
to je, protože jsem skvělá, mladá.

Moje nálada se každou chvíli mění,
ale povaha se nezmění.

Adéla Mimochodková

Adéla (já)
Do mých očí se krásně dívá,
a mé rty by každý líbal.

Moje mysl sice stále rozkvétá,
ale už je načase, abych se posunula dál.

 
Do života
Peníze se vrátí,
zážitky ne.

Příležitosti ještě budou,
mládí už nebude,
tož žij, dokáď možeš.

Pavlína Čaňová

Tak sbohem, třído, musíme jít,
vždyť malí můžeme jen chvíli být.
Už končí smích školních tříd.

Mám dvě oči zelené,
velmi hezké, povedené,
na malování jako stvořené.

Adam Kubiš

Jsem konzistentní a vytrvalý,
prolomím všechny své cíle.
Pro naše sny jsou cesty dlouhé míle.

Někdy si uvědomme, kde jsme začali, 
a kam jsme se tím dostali.

Dokázali to ti, kteří si za svými sny stáli.

František Vacula

Franta, vynálezce, chytrák,
brýle zdobí jeho zrak.

V srdci je velký dobrák,
vždy vyluští každičký zázrak.



Deváťáci s Mgr. Julií Křížanovou 
 

Martin Jurásek

Já se toulám světem plným snů,
zářím jako hvězda, král svých chvílí.
Všechny oči upřené na mne,
jsem já, co všechny zaujme hned.

Když kamarádi jsou mi blízcí,
mám radost z jejich úspěchů.
Vesmír je krásný pro nás všechny,
spojení a láska jsou důležité věci,
v životě mého časopisu.

Petr Kročil

Co to tam jde za boya,
to je Petr z traktora.

Traktor se mu uvařil,
polévku si předvařil.

Chtěl ho spravit,
nešlo mu to,
tak si řekl, 
kašlu na to.

Zavolal tam Patrika,
ti tam stojí do teďka.

Patrik Vaculík

Kdo tam stojí s traktorem?
To náš zručný Patrik je.

Opravuje Zetora,
pořád kolem dokola.

A když traktor opraví,
jede jako Ferarri.

A když se zas pokazí,
kladivem ho dorazí.

Erik Kostelan

Já jsem ten, kdo řídí osud,
tak si hříchy radši odpusť.
Já jsem fakt ten nejlepší.
A ty tomu uvěříš.

Ty ještě stále nevěříš,
životem mi zaplatíš.
Život ti pak bude cizí
jak let do jiných galaxií.
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Pan učitel Vojta Král
naši třídu prostě vyhrál.

Fotbal hraje rád,
pivo pije pořád.

Měli jsme s ním velké nervy,
na Vánoce rád jí červy.

Nosí nám kokinka,
jsme jak velká rodinka.


